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ACTA PLE NUM. 3/93 

 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 24 DE FEBRER DE 1993.  
 
 
 

A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-quatre de febrer de mil nou-cents noranta-tres, es reuneixen a la Sala de 
Sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Joaquín Guallar Cánovas  
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramón Blanco i Lorenzo  
Sr.  Antonio Bouso Varela  
Sra. Adelina Cobos Caballero  
Sr.  Jordi Cuesta i Grande  
Sr.  Juan Antonio García Díaz  
Sra. Cristina Gasull i Martínez  
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Sra. Judith Ibáñez Vives 
Sr.  Lorenzo Luna Rodríguez  
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  Miquel Martí i Solé 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo  
Sr.  Carles Navales i Turmos  
Sr.  Josep Nogué i Felip 
Sra. Yolanda Piedra i Mañes  
Sr.  Frederic Prieto i Caballé  
Sr.  Antoni Recort i García  
Sr.  Amador Rosas Outes 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sr.  Ricardo Gil Nuñez 
 
 
No hi assisteixen 
 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado  
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'Ordre del Dia i que són els següents: 
 
 

PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 1.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els acords de la 
Comissió de Govern que a continuació es relacionen. 
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 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels acords adoptats per la Comissió de 
Govern, com a conseqüència de la seva urgència, en les sessions que 
s'especifiquen, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 26 de gener de 1993 
 
 PROPOSTA DE L'AREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 Sol.licitar una subvenció de 8.539.312,- pessetes a la Generalitat de 
Catalunya d'acord amb la convocatòria de concessió de subvencions als 
Ajuntaments en matèria d'informació al consumidor i a l'usuari. 
 
 
 "Atesa la publicació al Diari Oficial de la Generalitat del 3 març 
núm. 1114, de l'Ordre de 7 de febrer de 1989, en la qual s'estableixen els 
criteris de distribució i el procediment per a la concessió de subvencions als 
Ajuntaments en matèria d'informació al consumidor i a l'usuari, i atès que la 
nostra oficina municipal entra dins d'aquesta convocatòria, aquesta Ponència 
de Sanitat i Serveis Socials proposa a la Comissió de Govern l'adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Sol.licitar una subvenció de 8.539.312,- pessetes a la 
Generalitat de Catalunya d'acord amb la convocatòria de concessió de 
subvencions als Ajuntaments en matèria d'informació al consumidor i a 
l'usuari, publicada al DOG del 3 de març de 1989. 
 
 Segon.- Donar compte del present acord a la propera sessió de Ple 
que se celebri, als efectes previstos en el dispositiu segon del punt 14 de 
l'acord Plenari de 15 de setembre de 1991." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne  assabentats. 
 
 
 
 Sessió celebrada el dia 9 de febrer de 1993. 
 
 PROPOSTA DE L'AREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 Sol.licitar subvenció a la "Direcció General de Política Migratòria de 
la Conselleria d'Assumptes Socials a la Junta de Andalucia. Sevilla", pel X 
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Festival Flamenc i actes complementaris. 
 
 
 "Vista la proposta del Departament de Cultura relativa a la 
realització del X Festival Flamenc de Cornellà en homenatge a Luis de Córdoba 
i actes complementaris que es celebraràn del 30 d'abril al 15 de maig de 1993, 
i acollint-se a la convocatòria sobre concessió de subvencions a Corporacions 
Locals, regulades per l'Ordre de la Conselleria d'Assumptes Socials per 1993 
de data 19 de gener de 1993 (BOJA núm. 4 de 16 de gener de 1993), es 
proposa el següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Sol.licitar subvenció a la Direcció General de Política 
Migratòria de la Conselleria d'Assumptes Socials a la Junta de Andalucia. 
Sevilla, per un import d'1.000.000,- de pessetes pel X Festival Flamenc i actes 
complementaris. 
 
 Segon.- Facultar al senyor Alcalde perquè en nom de la Corporació 
Municipal subscrigui els documents que siguin necessaris. 
 
 Tercer.- Donar compte del present acord al Ple Municipal en la 
primera sessió que se celebri, als efectes previstos en el dispositiu segon del 
punt catorze de l'acord plenari de 25-9-91." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 2.-  Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels decrets i resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 - Decret núm. 149 de data 21 de gener de 1993 
 
 "Atès que la Compañia Catalana de Servicios, S.A. ha presentat 
facturació corresponent al període comprès entre els mesos de maig a 
desembre de 1992 per import de 7.803.398,pessetes, pels treballs 
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corresponents a recollida de mobles. 
 
 Atès l'informe emés pel Cap del Departament de Serveis en el sentit 
que procedeix efectuar el pagament de les factures presentades, per tal com es 
tractava d'un sistema experimental en ordre a fixar les bases tècniques per a 
l'adjudicació contractual de l'esmentat servei, que ja ha estat definit. 
 
 Vistos els informes desfavorables emesos per la Intervenció General 
i per la Secretaria General. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'art. 51 de la Llei 8/87, 
de 15 d'abril, Municipal i de Règim de Catalunya, proposo l'adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Reconeixer l'obligació concreta per aquest Ajuntament amb 
Compañia Catalana de Servicios, S.A., per import de set milions vuit-centes 
tres mil tres-centes noranta vuit pessetes (7.803.398,-) pels treballs 
corresponents a recollida de mobles de la via pública. 
 
 Segon.- Aprovar les factures núms. C/92928, C/92933, C/92934, 
C/92937, C/92941, C/922946 C/92949 i C/92951 i procedir al pagament de 
les mateixes amb càrrec a la partida pressupostària 52441117F. 
 
 Tercer.- Sotmetre la present Resolució a la ratificació del Ple de 
l'Ajuntament en la primera sessió que celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 En aquest moment s'indorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC, senyor Joaquín Guallar Cánovas. 
 
 
 
 - Decret núm. 234 de data 29 de gener de 1993 
 
 "Vist l'acord del Ple Municipal de dta 19 de juny de mil nou-cents 
noranta-u pel qual s'aprovava la composició de la Ponència Tècnica 
d'Activitats Classificades i dins de la qual el senyor Joaquín Morales Gonzàlez, 
com a Cap del Departament d'Obra Privada, formava part com a vocal, 
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 Atès que mitjançant Decret del Tinent d'Alcalde de Règim Interior i 
Governació núm. 1377/92 de sis de maig de mil nou-cents noranta-dos es 
nomena al senyor Joaquín Morales González per ocupar el lloc de treball 
denominat "Enginyer Superior d'Activitats". 
 
 Per tot això i en ús de les atribucions que té conferides el Regidor 
Delegat de l'Area de Règim Interior i Governació, 
 

H A   R E S O L T 
 
 Primer.- Modificar la composició de la Ponència Tècnica Municipal 
adaptant-la a la nova denominació de lloc de treball i categoria professional 
del vocal, senyor Joaquín Morales Gonzàlez, com a "Enginyer Superior 
d'Activitats" en lloc de "Cap de Departament d'Obra Privada" com figurava fins 
ara. 
 
 Segon.- Comunicar l'acord anterior al Departament de Medi 
Ambient de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present Resolució a la Propera sessió 
de Ple que se celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 - Decret núm. 277 de data 3 de febrer de 1993 
 
 "Vist l'acord del Ple Municipal de data 23 de desembre de 1992, pel 
qual s'aprova el nou Organigrama de funcionament d'aquest Ajuntament i dels 
seus Organismes Autònoms que ha entrat en vigor amb caràcter general l'1 de 
gener de 1993. 
 
 Atès, que la Plantilla de funcionaris d'aquesta Corporació es trova 
vacant una plaça de Tècnic de Grau Mig de la Sots-Escala d'Administració 
General. 
 
 Atès, que el titular d'aquesta plaça hauria d'ocupar un dels llocs de 
treball de Tècnic Mig Programador existent en l'Organigrama Municipal. 
 
 Atès, que l'esmentada plaça està inclosa en l'Oferta Pública 
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d'Ocupació de 1993 i que les necessitats del Departament d'Informàtica 
aconsellen cobrir el lloc de treball amb caràcter d'urgència per garantir el 
normal funcionament de l'esmentat departament. 
 
 Atès, el que disposa l'Ordre Ministerial de 28 de febrer de 1986 i 
l'article 298 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de 
Catalunya. 
 
 Fent ús de les atribucions que em confereix l'article 21 de la LLei 
7/1985, de 2 d'abril, 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Declarar raons d'urgència per cobrir interinament una 
plaça vacant de Tècnic de Grau Mig de la Sots-Escala de l'Administració 
General. 
 
 Segon.- Nomenar funcionari interí al senyor Angel Fernández 
Arcalís amb efectes del dia 2 de febrer de 1993, per què cobreixi la plaça 
vacant esmentada en el punt anterior, mentrre no es revoqui com a 
conseqüència de la cobertura definitiva de la plaça en la forma 
reglamentariament establerta o bé desapareguin les raons que motiven el 
present nomenament. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present resolució a la Comissió de 
Govern i al Ple Municipal en les primeres sessions que celebrin els esmentats 
òrgans Municipals. 
 
 Quart.- Publicar el present nomenament en el Butlletí Oficial de la 
Província i en el Diari Oficial de la Generalitat." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 - Decret núm. 364 de data 8 de febrer de 1993 
 
 "Vista la sol.licitud efectuada per la Presidència de la Creu Roja 
d'aquesta Ciutat, en la que demana la designació dels dos membres que com a 
representants d'aquest Ajuntament han de formar part del nou Comité Local a 
constituir, aquesta Alcaldia en conformitat amb les atribucions que li confereix 
la legislació vigent. 
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H A   R E S O L T 
 
 Primer.- Designar com a representants d'aquest Ajuntament en el 
Comité Local de la Creu Roja de Cornellà de Llobregat, al regidor senyor Jordi 
Cuesta Grande i a la regidora senyora Yolanda Piedra Mañes. 
 
 Segon.- Comunicar el present acord als regidors afectats, així com 
al President de l'Assemblea Local de la Creu Roja, pel seu coneixement i 
efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte de la present Resolucio en la primera sessió 
plenària que se celebri." 
 
 
 Després d'una breu explicació del decret donada pel President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i Governació, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula la Portaveu del Grup 
Municipal de CiU senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a sol.licitar que es 
modifiqui el decret i en el seu lloc es posi al senyor Ramón Blanco Lorenzo, 
com a representant Municipal en el Comité Local de la Creu Roja. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 384 de data 8 de febrer de 1993 
 
 "Vista la proposta de la Tinència d'Alcaldia de Règim Interior i 
Governació i l'informe emés per la Prefectura de Personal, pels quals es 
despren que en l'actualitat es troben vacants tres llocs de treball d'Auxiliars 
d'Administració General, així com la omissió de no recollir que el nombre de 
places d'Auxiliar d'Administració General hauria de ser 31 fins tant no es 
proveeixin de forma definitiva les tres places d'Administratius d'Administració 
General pel sistema de promoció interna i pel procediment reglamentariament 
establert. 
 
 Vista així mateix, la necessitat organitzativa de proveir amb caràcter 
d'urgència i en règim d'interinitat el lloc de treball d'Auxiliar Administratiu en 
el Departament de Personal per poder garantir el normal funcionament 
d'aquesta Dependència Municipal, donat entre altres raons les mobilitats 
funcionals realitzades que han afectat a aquesta Unitat Administrativa, i la 
proposta de nomenament de Ana Gerez García, que va participar en el darrer 
procés selectiu per a la provisió de places d'Auxiliars d'Administració General. 
 
 Atès que cal corregir l'omissió assenyalada als efectes de poder 
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proveir els llocs de treball que en l'actualitat es troven vacants. 
 
 Atès que aquesta correcció d'error no comporta cap modificació 
pressupostària. 
 
 Atès el que preveu l'article 111 de la Llei de Procediment 
Administratiu, per la correcció dels errors materials per part de 
l'Administració. 
 
 Atès el que preveu l'article 94 del reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals, pel que fa referència al nomenament de personal interí. 
 
 Aquesta Alcaldia-Presidència, fent ús de les atribucions que li 
confereix l'article 21 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Corregir l'error material detectat en l'acord adoptat pel Ple 
Municipal de data 23 de desembre de 1992, relatiu a la Plantilla del personal 
funcionari d'aquesta Corporació per l'exercici 1993, en el sentit que el nombre 
de places d'Auxiliars de la Sub-Escala d'Administració General ha de ser 31 en 
lloc dels 28 que hi consten. 
 
 Segon.- Declarar a extingir tres llocs de treball d'Auxiliar de la Sub-
escala d'Administració General, circumstància que haurà de fer-se efectiva en 
el moment en què es proveeixin definitivament pel sistema de promoció 
interna que s'ha establert, les tres places d'Administratiu de la mateixa sub-
escala. 
 
 Tercer.- Declarar per raons organitzatives la urgència de la provisió 
del lloc de treball d'Auxiliar Administratiu en el Departament de Personal, 
vacant en l'actualitat. 
 
 Quart.- Nomenar funcionària interina per a cobrir la plaça 
d'Auxiliar Administratiu d'Administració General, a la candidata Ana Gerez 
García, amb efectes 8 de febrer de 1993, a l'empara del què disposa l'article 
94.3 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, i adscriure-la 
al lloc de treball d'Auxiliar Administratiu I al Departament de Personal, 
asignant-li les retribucions fixades per aquest lloc de treball. 
 
 Cinquè.- Publicar la correcció de la Plantilla acordada així com el 
nomenament realitzat, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
Butlletí Oficial de la Província, i donar compte del contingut de la present 
resolució al Ple Municipal en la seva primera sessió que celebri." 
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 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 503 de data 17 de febrer de 1993 
 
 "Vist el Reial Decret-Llei 1/1993, de 8 de gener, relatiu als 
Pressupostos Generals de l'Estat per l'exercici 1993, així com el que preveu el 
Conveni de condicions de treball del personal d'aquest Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms, pel que fa referència a l'increment salarial per 
l'exercici 1993. 
 
 tès l'informe emés a l'efecte per la Prefactura de Personal, que 
consta en l'expedient, 
 
 En ús de les atribucions que em confereix l'article 21-G de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.- Donar compliment al que fixa el Reial Decret-Llei 1/1993, 
de 8 de gener, i en conseqüència fixar l'increment total de les retribucions del 
personal al servei d'aquest Ajuntament amb un 1,8%, que haurà d'aplicar de 
la següent forma: 
 
 Pel Personal funcionari.- L'increment s'adequarà a les quanties que 
per salari base, antiguitat i complement de destí, venen fixades en la resolució 
de 12 de gener de 1993 de la Secretaria de l'Estat d'Hisenda, i el que preveu la 
Normativa de Retribucions d'aquest Ajuntament, pel que fa a la fixació del 
complement específic. 
 
 Pel Personal laboral ingressat amb anterioritat al 31 de desembre de 
1988.- L'increment es fixarà percentualment en cadascun dels conceptes 
retributius, amb l'excepció de la Millora voluntària, que la seva repercusió 
haurà de reflectir-se en el "Plus-89" i l'antiguitat que serà idèntica a la dels 
funcionaris en funció a la similitut de categories professionals. 
 
 Pel Personal laboral ingressat amb posterioritat a l'1 de gener de 
1989.- L'aplicació serà similar a la del personal funcionari. 
 
 Pel Personal laboral de la Brigada Municipal.- L'aplicació de 
l'increment serà percentual en cadascun dels conceptes retributius. 
 
 Segon.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
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Municipal en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació." 
 
 
 Després d'una breu explicació del decret donada pel President-
Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i Governació, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el senyor Alcalde, José 
Montilla Aguilera, per a informar que encara que era costum en aquest 
Ajuntament aplicar paral.lelament a l'increment de retribucions dels 
funcionaris, l'increment de retribucions i dietes establertes pels càrrecs 
polítics, en l'actualitat i donades les circumstàncies econòmiques del país, s'ha 
cregut convenient congelar-lo, per la qual cosa en el present exercici els 
regidors continuaran percibent les retribucions i dietes establertes per l'any 
anterior. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a preguntar si el decret de la nova 
regulació de retribucions invalida el conveni subscrit amb els funcionaris, 
contestant el senyor Alcalde que és aplicable el conveni, informació que és 
ampliada pel President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim 
Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, al explicar que la 
clàusula de revisió salarial prevista en el conveni es continuarà aplicant, però 
al final de l'exercici. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el Decret, essent ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA DE 
REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 

 
 
 3.- Autoritzar la compatibilitat sol.licitada per la funcionària 
Maria Jesús Olmedo Bulnes, amb una altra activitat privada. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "El President de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació proposa al Ple Municipal l'adopció del següent acord: 
 
 Vista la declaració d'activitats presentada en data 1-02-93 per la 
funcionària senyora María Jesús Olmedo Bulnes, que ocupa una plaça de 
Tècnic d'Administració Especial d'aquesta Corporació, mitjançant la qual 
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sol.licita la compatibilitat del seu lloc de treball en aquest Ajuntament amb 
una altra activitat privada per compte propia, que consisteix en l'exercici lliure 
de la seva professió. 
 
 Atès que la dedicació setmanal del funcionari a l'Ajuntament és de 
35 hores, i que l'activitat per a la qual se sol.licita comptabilitat es 
desenvolupa amb una dedicació aproximada de 15 hores setmanals. 
 
 Atès el que disposa la Llei 53/1984, de 26 de 
desembre,d'incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la 
Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al servei de 
l'Administració de la Generalitat, i el Reial Decret 598/1985, de 30 d'abril, que 
desenvolupa l'esmentada Llei 53/1984; així com el Reglament del personal al 
Servei de les Entitats Locals. 
 
 Atès que els criteris que s'estableixen en l'esmentada normativa 
sobre aquesta qüestió són: 
 
 a) El desenvolupament d'un lloc de treball en l'àmbit privat no 
podrà impedir o menyscabar l'estricte compliment dels deures del personal al 
servei de l'Ajuntament, o comprometre la seva imparcialitat o independència. 
 
 b) No poden ésser objecte de compatibilitat les activitats 
professionals que s'han de prestar a persones a les que s'està obligat a atendre 
en el desenvolupament del càrrec públic. 
 
 Atès que si l'activitat en el sector públic és plena o total, aquesta 
podrà compatibilitzar-se amb una activitat privada que suposi una jornada 
igual o inferior a la meitat de la pública. Si l'activitat en el sector públic és a 
temps parcial, es podrà compatibilitzar amb una activitat privada qualsevol 
que sigui la jornada que es realitzi en aquesta última, amb el límit, però, tant 
en aquest cas com en l'anterior, que la suma d'ambdues jornades no superi 
l'ordinària de l'Administració incrementada d'un 50% (52 hores i 30 minuts). 
 
 En virtut de tot això s'adopten els següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar la compatibilitat sol.licitada per la funcionaria 
senyora María Jesús Olmedo Bulnes, que ocupa una plaça de Tècnic 
d'Administració Especial d'aquesta Corporació, entre el seu lloc de treball a 
l'Ajuntament, amb una altra activitat privada per compte pròpia, que 
consisteix en l'exercici lliure de la seva professió, en base a les consideracions 
al.legades a la part expositiva del present Dictamen i, en el ben entés que la 
interessada no podrà dedicar més de 17 hores i 30 minuts setmanals a 
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l'activitat privada i haurà de posar en coneixement d'aquesta Corporació 
qualsevol canvi que es produeixi en les condicions de treball de l'activitat que 
es compatibilitza. 
 
 Segon.- Aquesta autorització restarà sense efecte automàticament 
en els supòsits següents: 
 
 - Si l'activitat privada impedeix o menyscava l'estricte compliment 
dels deures del funcionari o compromet a la seva imparcialitat o 
independència. 
 
 - Si l'activitat privada té alguna relació amb els assumptes que es 
coneguin per raó del càrrec. 
 
 - Si l'activitat privada es desenvolupa dins de la jornada laboral. 
 
 - Si es produeix alguna modificació en les condicions de treball de 
les activitats objecte de la compatibilitat." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 4.- Aprovació dels plans d'actuació sobre estacionaments i 
restricció de circulació de vehicles pesats dins el nostre terme municipal. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la necessitat de rentabilitzar l'espai públic disponible per 
l'estacionament al terme municipal, així com l'adopció de mesures que 
incideixen tant a la circulació de vianants com a la de vehicles mitjançant 
l'adequació del Pla d'actuació de la Guàrdia Urbana. 
 
 Atès que la situació viària a la ciutat i les disposicions normatives 
reguladores de la matèria han sofert modificacions. 
 
 Atès l'informe favorable emès al respecte. 
 



14 

 Atès que la Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya reconeix en l'article 63 les competències municipals en l'ordenació 
del trànsit de vehicles i de persones a les vies urbanes, en concordança amb 
l'article 25 de la Llei 7/85, de 2 d'abril reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa de Règim 
Interior i Governació, proposa al Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Aprovar els plans d'actuació sobre estacionaments i restricció de 
circulació de vehicles pesats dins del nostre terme municipal, continguts en el 
document annex." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el regidor el Grup 
Municipal del PSC, senyor José Luis Morlanes Galindo. 
 
 
 
 
 5.- Procedir a la contractació directa de la prestació dels serveis 
de vigilància i seguretat privada en el Parc de Can Mercader i els mercats 
municipals i aprovació del Plec de clàusules particulars que ha de regir la 
contractació. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient instruït per la contractació directa de l'assistència 
tècnica per la prestació del servei de vigilància i seguretat privada, sense 
armes, mitjançant empreses d'aquest caràcter, per atendre la vigilància del 
Parc de Can Mercader i els Mercats Municipals, així com els informes emesos 
al respecte pel Cap del Departament de Contractació-Patrimoni i Interventor 
Municipal, es proposa l'adopció dels següents 
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A C O R D S 
 
 Primer.- Procedir a la contractació directa de l'assitència tècnica per 
la prestació del servei de vigilància i seguretat privada, sense armes, 
mitjançant empreses d'aquest caràcter, per atendre la vigilància del Parc de 
Can Mercader i els Mercats Municipals. 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Clàusules Econòmic-Administratives 
particulars de l'esmentat contracte, que són les següents: 
 
 OBJECTE 
 
 Es la prestació, sense armes, dels serveis de vigilància i seguretat 
privada, mitjançant empreses d'aquest caràcter, per atendre la vigilància del 
Parc de Can Mercader i els Mercats Municipals. 
 
 En qualsevol cas l'activitat de vigilància i seguretat tindrà la 
consideració d'activitat complementària i subordinada respecte a la de 
seguretat pública. 
 
 FORMA DE PRESTACIO DEL SERVEI 
 
 - Parc de Can Mercader.- El servei haurà de prestar-se durant les 
24 hores del dia des de l'inici del contracte fins la seva finalització, asignant al 
mateix un guarda de seguretat. 
 
 
 - Mercat Municipal.- El servei haurà de prestar-se des de l'inici del 
contracte fins la seva finalització mitjançant un guarda de seguretat en 
cadascun dels tres Mercats Municipals, tots els dimars, dimecres, dijous, 
divendres i dissabtes de l'any, que no siguin festius, des de les 7,00 hores fins 
les 15,00 hores. 
 
 Així mateix durant tots els divendres de l'any, que no siguin festius, 
s'asignarà des de les 15,00 hores fins les 20,00 hores un guarda de seguretat 
en el Mercat Municipal de Sant Ildefons. 
 
 TERMINI D'EXECUCIO I POSSIBILITAT DE PRORROGA 
 
 El servei començarà a prestar-se l'1 d'abril i finalitzarà el 31 de 
desembre de 1993. No obstant això, podrà preveure's la seva modificació i 
pròrroga de conformitat al que disposa  
l'article 5 del decret 1005/1974 de 4 d'abril. 

 TERMINI DE GARANTIA 
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 No procedeix. 

 CONDICIONS QUE HA DE COMPLIR L'ADJUDICATARI 

 Per a la prestació dels serveis o activitats de seguretat privada 
objecte de contracta, l'empresa de seguretat que resulti adjudicataria, a més 
de les genèriques per a contractar contingudes als articles 9 de la Llei de 
Contractes de l'Estat i 23 del seu Reglament i 2n. del Decret 1005/74 de 4 
d'abril haurà de reunir les següents condicions: 
 
 1.- Haver obtingut l'oportuna autorització administrativa mitjançant 
la seva inscripció en el Registre d'Empreses de Seguretat de la Direcció 
General de la Seguretat de l'Estat del Ministeri de l'Interior i poseir número de 
concessió. 
 
 2.- Tenir subscrita amb Companya d'Assegurances pòlissa de 
Responsabilitat Civil per quantia no inferior a 50.000.000,- pessetes. 
 
 3.- Disposar de mitjans de comunicació propis per a què el personal 
de l'empresa se seguretat pugui mantenir-se en contacte permanent amb la 
Guàrdia Urbana del Municipi. 
 
 PRESSUPOST MAXIM 
 
 El pressupost que haurà de servir de base a la contractació té com a 
màxim un límit de 13.125.000,- pessetes. 
 
 FORMA DE PAGAMENT DEL PREU 
 
 Mitjançant certificació mensual dels serveis lliurada pels Serveis 
Municipals competents. 
 
 PARTIDA PRESSUPOSTARIA AMB CARREC A LA QUAL ES 
CONSIGNI LA DESPESA 
 
 Existeix crèdit fins al màxim assenyalat amb càrrec a la partida 25 
222 22701 del Pressupost General de 1993. 
 
 TERMINI DE PRESENTACIO D'OFERTES 
 
 Fins el dia 15 de març de 1993 inclusiu, en hores d'oficina. 
 
 CARACTERISTIQUES DEL SERVEI 
 
 1.- Les activitats i serveis de seguretat privada es prestaran amb 
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absolut respecte a la Constitució i amb subjecció amb allò que disposa la Llei 
23/1992 de 30 de juliol, de Seguretat Privada i al reste de l'Ordenament 
Jurídic. 
 
 El Personal de Seguretat Privada s'ajustarà en les seves actuacions 
als principis d'integritat i dignitat protecció i tracte correcte a les persones, 
evitant abusos, arbitrarietats i violències i actuant amb congruència i 
proporcionalitat en l'utilització de les seves facultats i dels mitjans disponibles. 
 
 En qualsevol cas, la funció de vigilància i seguretat s'exercirà en 
col.laboració i sota les instruccions de la Guàrdia Urbana en relació als béns 
la vigilància dels quals els hi estigui encomanada a través del pertinent 
contracte. A aquests efectes, l'empresa de seguretat que resulti adjudicatària 
vindrà obligada a presentar davant l'Intendent Major Cap de la Guàrdia 
Urbana, "un part diari d'incidències" en relació a les esdevingudes durant la 
prestació del servei objecte de contractació. 
 
 2.- L'empresa de seguretat privada que resulti adjudicatia i el 
personal al seu càrrec, tenen prohibit comunicar a tercers qualsevol 
informació que coneixin en l'exercici de les seves funcions sobre els béns i 
efectes que custodien. 
 
 3.- Les funcions dels Guardes de Seguretat designats per a prestar 
els serveis que són objecte de contractació seran els següents: 
 
 a) Exercir la vigilància i protecció dels béns immobles que són 
objecte de contractació dels mobles situats en aquests així com la protecció de 
les persones que poguessin trobar-se en els immobles objecte de vigilància. 
 
 b) Efectuar controls d'identitat a l'accés o a l'interior dels immobles 
la vigilància dels quals els hi hagi estat encomenada, sense que en cap cas 
puguin retenir la documentació personal. 
 
 c) Exercir el control i ordenació de l'accés de persones i vehicles a 
l'interior del recinte la seguretat dels quals ha sigut encomenada. 
 
 d) Evitar la comissió d'actes delictius o infraccions en relació amb 
l'objecte de la seva protecció, posant en coneixement de l'autoritat municipal 
competent els que haguessin pogut produir-se. 
 
 e) Posar inmediatament a disposició de l'autoritat competent als 
delincuents amb relació amb l'objecte de la seva protecció, així com els 
instruments, efectes i proves dels delictes, no poguent procedir a l'interrogatori 
d'aquells. 
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 4.- Els Guardes integrats a l'empresa de seguretat que resulti 
adjudicatària, vestiran l'uniforme i ostentaran el distintiu del càrrec que sigui 
preceptiu i que hagi estat aprovat reglamentàriament. 
 
 5.- Els Guardes de Seguretat exerciràn les seves funcions, sense 
utilitzar armes de foc, exclusivament en el recinte del Parc de Can Mercader i 
en el dels Mercats Municipals, entenent per aquest últim no solament els 
elements integradors de l'edifici del mercat en si mateix, sinó també les tendes 
exteriors, moll de càrrega i descàrrega, aparcament del mercat i en general 
tots els serveis que conformen el mercat com a bé de servei públic. 
 
 6.- L'empresa que resulti adjudicatària dels serveis de seguretat 
serà jurídicament responsable i tindrà l'obligació d'indemnitzar els danys que 
es causin a tercers com conseqüència de les operacions que requereixi la 
prestació del servei pel personal al seu càrrec. 
 
 REGIM SANCIONADOR 
 
 L'imposició de sancions per part de qualsevol Autoritat que ostenti 
la potestat sancionadora d'acord amb l'article 30 i Disposició Addicional 
Quarta de la Llei 23/1992 de 30 de juliol, de Seguretat Privada, com a 
conseqüència d'haver incorregut l'empresa de seguretat o el personal al seu 
càrrec en infracció de les definides com a molt greus o greus en els articles 22 
i 23 i concordants de l'esmentada Llei de Seguretat Privada, en quant suposi 
un incompliment del contracte objecte d'aquest Plec podrà ser causa de 
resolució d'aquell i portar aparellada o no la pérdua de la fiança i 
l'indemnització dels danys i perjudicis ocassionats, prèvia apertura 
d'expedient sancionador amb audiència a l'interessat." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que el 
seu grup té dubtes sobre l'aplicació d'aquest sistema, especialment en Can 
Mercader, ja que de dia és un espai equiparable a la via pública. No obstant 
l'anterior, el senyor Prieto manifesta entendre la problemàtica existent a la 
vista del sistema de formació de la Guàrdia Urbana, però considera bàsic que 
es regulin bé en el plec les funcions a complir per aquest servei de seguretat 
privada. 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, la qual, després de sol.licitar una explicació 
sobre què vol dir "contractació directa", manifesta la preocupació del seu grup 
per l'aplicació d'aquest sistema en els mercats, preguntant si poden fer 
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denúncies aquests tipus de vigilants. Així mateix la senyora Piedra manifesta 
que no entèn perquè aquest servei no el pot continuar prestant la Guàrdia 
Urbana. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, el qual considera que aquest sistema de 
prestació del servei de seguretat es realitza a prova, la qual cosa no està de 
més, ja que en altres llocs s'utilitza inclús en zones públiques, com per 
exemple camps universitaris. En qualsevol cas considera que, en la mesura en 
què no hi ha experiència d'aquest tipus, s'ha de probar, ja que es pot rebaixar 
l'índex de robatoris que tenen lloc en les zones dels mercats. 
 
 A continuació pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per a manifestar que contractació directa no vol dir que es doni a dit, 
sinó que, pel contrari, s'ha reunit a vuit empreses a les quals se'ls han 
sol.licitat ofertes, per la qual cosa és evident que en tot això no hi ha res per 
amagar, i si és necessari es portarà posteriorment a la Comissió Informativa 
corresponent, ja que es va tenir que realitzar mitjançant decret de l'Alcaldia 
per raons d'urgència. Així mateix el senyor Balmón, en relació amb la 
intervenció realitzada per la Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyora 
Yolanda Piedra i Mañes, informa que el problema és que el Parlament va 
aprovar una llei de Policies que pel que fa a la seva formació diu el que diu, la 
qual cosa provoca problemes de plantilla mentres estan realitzant el curs de 
formació. Amb aquest sistema es recuperen de vuit a deu agents efectius que 
podran realitzar una important tasca de presència en altres llocs i una major 
vigilància. 
 
 Finalment el senyor Balmón assenyala que precissament perquè es 
tracta d'una experiència, es realitza un contracte d'un any, recordant que 
existeix una llei reguladora de la seguretat privada que empara aquestes 
empreses i defineix molt bé les seves atribucions i funcions, les quals queden 
absolutament delimitades d'una manera clarissima  en el plec de condicions. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar la seva estranyesa pel 
fet que es lliberin amb aquest contracte de vuit a deu agents, per la qual cosa 
pregunta si és què hi ha vuit o deu mercats, contestant al respecte el 
President-Delegat de la Comissió Infortmativa de Règim Interior i Governació, 
senyor Antonio Balmón Arévalo, que hi ha una cosa anomenada torns que 
requereix que per a prestar un servei en un dia es tinguin que utilitzar de dos 
a tres agents. 
 
 Acte seguit pren de nou la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar la seva consideració 
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que si la Guàrdia Urbana fa un bon servei no entén perquè es té d'acudir a 
altres fórmules de prestació del sevei de vigilància, per la qual cosa demana 
que això no pasi a ser una càrrega més per al comerç de la ciutat, contestant 
al respecte el President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim 
Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, que no s'ha de barrejar 
al comerç amb aquests temes, i assenyalant que totes les administracions 
utilitzan aquests procediments. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a informar, en relació a la pregunta efectuada per la senyora 
Piedra, que "contractació directa" és una modalitat de contractació prevista 
per la llei, que com ja ha assenyalat el senyor Balmón, no és a dit, ja que no 
obvia la concurrència d'ofertes, assenyalant que si la senyora Piedra es 
manifesta en aquests termes, és perquè desconeix la problemàtica existent 
consistent en que la Generalitat, amb la seva legislació, impedeix la 
contractació de guàrdies interins, la qual cosa implica que perquè entrin en 
propietat han d'estar durant molts mesos realitzant un curs en la Escola, 
hipotecant així les plantilles municipals. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra dels regidors del Grup 
Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Antoni Recort i 
García i senyor Ramón Blanco i Lorenzo, i amb l'abstenció dels regidors d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé , senyor Miquel Martí i Solé, senyor Josep 
Nogué i Felip i senyora Adelina Cobos Caballero. 
 
 
 
 
 
 6.- Aprovació del Plec de condicions que ha de regir el concurs 
per a adjudicar la concessió administrativa per a la utilització de les 
instal.lacions del poliesportiu del barri centre i explotació del servei de 
bar en les mateixes instal.lacions. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Plec de Condicions regulador de la concessió administrativa 
per a la utilització de les instal.lacions del polideportiu del barri centre, situat 
al carrer Rubió i Ors, 158 amb l'explotació del servei de bar en les mateixes 
instal.lacions. 
 
 Vistos així mateix els informes emesos per la Secretaria i la 
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Intervenció Municipal, aquesta Comissió proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions regulador del concurs per 
l'adjudicació de la concessió administrativa per la utilització de les 
instal.lacions del polisportiu del barri centre, situat al carrer Rubió i Ors, 158 
amb l'explotació del servei de bar en les mateixes instal.lacions. 
 
 Segon.- Sotmetre els esmentats Plecs a exposició pública per un 
termini de 30 dies, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis en el 
tauló d'anuncis, Butlletí Oficial de la Província i Diari Oficial de la Generalitat 
als efectes de presentació de reclamacions i al.legacions. 
 
 Tercer.- Aprovar la convocatòria de concurs per a l'adjudicació de la 
concessió administrativa esmentada. 
 
 Quart.- Anunciar la licitació al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat d'acord amb allò que preveu l'article 274 de la Llei 
8/87 de 15 d'abril Municipal i de Règim Local de Catalunya i altre legislació 
concordant." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt donada 
pel President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que al 
seu grup li sembla una opció molt lògica, però què el problema es produeix en 
la forma de dur-lo a terme, i encara que el plec de condicions no tanca cap 
porta, no queda clar si es cedeix la gestió del gimnàs, contestant el President-
Delegat de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó, que no inclou la gestió del gimnàs. 
 
 Seguidament pren de nou la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal d'IC, senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que el plec 
no defineix suficientment si en el futur serà gestió pública o privada, 
contestant novament el senyor Badenes que en qualsevol moment 
l'Ajuntament pot definir l'ús prioritari segons el plec. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramón Blanco Lorenzo, per a manifestar que tenint en compte que és 
l'únic equipament del barri Centre, aquesta mesura impedirà que quedi obert 
a l'ús general, assenyalant al respecte el senyor Balmón que l'art. 4.3.c) del 
plec de condicions regula aquest aspecte. 
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 A continuació pren de nou la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes 
Teixidó, per assenyalar que aquesta instal.lació sols la utilitzan per a jugar al 
bàsquet, i que les altres activitats es canalitzan a través de l'escola, recordant 
que l'IPAC no juga ara, perquè gairebé tots s'han integrat al club. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, el qual manifesta les seves dubtes amb aquest 
punt, ja que es diu que és per a la concessió del bar sense les instal.lacions, 
contestant al respecte el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, que es donen en 
concessió les dues coses. 
 
 Tot seguit intervé de nou el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a preguntar si es pot presentar qualsevol, 
contestant al respecte el senyor Balmón, que sí, però amb que als criteris de 
selecció es dóna prioritat a les entitats del barri que juguen a bàsquet, per la 
qual cosa el senyor Rosas intervé novament per a assenyalar si no seria millor 
que es donés directament, manifestant el senyor Alcalde que no es pot fer. 
 
 Finalment pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que si bé es cert que 
l'Ajuntament no renuncïa al dret de la propietat i al de gestió, en canvi queda 
poc clar quin és el servei que ha de prestar el concessionari, per la qual cosa 
pot acabar sent un vedat privat. No obstant, en la mesura en què és una 
pràctica comú en el món de l'esport, considera que és una proposta acceptable 
la que se sotmet a votació. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, el qual és aprovat 
per majoria absoluta, amb l'abstenció dels regidors del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañés, senyor Antoni Recort i García i senyor 
Ramón Blanco i Lorenzo. 
 
 
 
 7.- Aprovació inicial de l'Ordenança Municipal de Cementeris. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la necessitat d'establir una normativa que reguli el 
funcionament del Cementiri Municipal, així com l'adjudicació, transmissió, 
caducitat del dret funerari sobre les tombes i ninxols. 
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 Vist el que disposa l'article 162 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, en relació a l'article 49 i 70.2 de la 
Llei 7/85 de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 Vist el que disposa l'article 50 de la Llei 8/87, de 15 d'abril, 
Municipal i de Règim Local de Catalunya en relació a l'article 22 de la Llei 
7/85, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 Per tot això, la Comissió Informativa de Règim Interior i Governació 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte de l'Ordenança Municipal 
de Cementiris. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació inicial del projecte de l'Ordenança a 
informació pública i audiència als interessats per un termini de trenta dies, 
mitjançant la inserció del corresponent Edicte en el Butlletí Oficial de la 
Província, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap reclamació o 
suggeriment, s'entendrà aprovada definitivament sense necesitat de nou 
acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament, es publicarà integrament el seu 
Text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigència quan hagi 
transcorregut el termini de 15 dies hàbils a comptar de l'endemà de la seva 
total publicació." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que 
votarà a favor perquè en el tema dels cementiris els funcionaris es troben amb 
moltes dificultats davant els ciutadans, i és necessari una ordenança que 
reguli tots els supòsits. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar que el seu grup és 
menys efusiu, perquè considera que és un tema molt delicat i no li sembla 
moralment correcte, encara que, legalment ho sigui, el procediment per a 
alliberar nínxols i tombes, ja que persones que estan enterrades fa molts anys 
i que per raons i conflictes familiars queden soles en el terme municipal, sense 
familia que pagui el nínxol poden ser tretes del mateix, i s'ha de recordar que 
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van accedir a ell en un moment en què el reglament ho permetia i no és just 
que ara els poguessin treure dels nínxols. Així mateix la senyora Piedra 
assenyala que també hi ha vegades en què conflictes entre families impedeix 
que la persona que té dret al nínxol el pugui posar al seu nom, qüestió 
aquesta que quan són molts hereus porta molts problemes si no viuen a la 
ciutat i no poden signar la cessió a l'interessat. 
 
 A continuació pren de nou la paraula el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de Règim Interior i Governació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per a manifestar, per una parte, que l'art. 33 del reglament 
regula molt concretament el problema de la caducitat sense deixar lloc a 
dubtes, informant a continuació que existeixen entre 400 i 500 nínxols dels 
quals ningú respon i en relació amb els quals s'estan intentant tots els 
procediments per a localitzart-los i posar-nos en contacte amb ells per 
sensibilitat, quan realment podíem anar al Butlletí Oficial de la Província i 
posar un anunci i assumpte acabat. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a preguntar si el reglament soluciona els 
supòsits de nínxols molt antics que pretenen ser posats al dia pels seus 
titulars, constestant el senyor Balmón que aquest tema està regulat en les 
disposicions transitòries, i aclarant al respecte la senyora Secretaria les 
previsions contingudes als articles 27 i següents i en la disposició transitòria 
del projecte que se sotmet a votacio, que resolen la problemàtica manifestada 
pels regidors de CiU en relació a legalizar les situacions de transmissions de 
nínxols a favor de hereus actuals o de les persones que actualment disposen 
del títol. 
 
 Finalment pren de nou la paraula el Regidor del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Recort i García, per a recordar que en el seu dia ja va 
proposar la construcció d'una cripta per a utilizar-la com ossera en espais 
molt reduïts, contestant el senyor Alcalde que ja existeix una ossera. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
majoria absoluta dels assistents, amb l'abstenció dels regidors del Grup 
Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes i senyor Ramón Blanco i 
Lorenzo. 
 
 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, 
MANTENIMENT I SERVEIS 
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 8.- Aprovació inicial del Pla Especial de Reforma Interior del 
carrer Sant Ferran al barri Almeda. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el Pla especial de Reforma Interior del conjunt de vivendes de 
l'Av. Sant Ferran del barri d'Almeda d'iniciativa municipal redactat pels 
arquitectes senyors Sebastià Jornet, Carles Llop i Joan Enric Pastor. 
 
 Atès que el Ple de l'Ajuntament en sessió celebrada el 16 de 
setembre de 1992, acordà exposar al públic l'instrument de planejament 
objecte del present informe als efectes de l'article 147.3 en relació a l'article 
125 del Reglament de Planejament pel termini de trenta dies. 
 
 Atès que l'edicte d'informació pública va esser inserit en el Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona d'11 de novembre de 1992 (núm. 270) i en 
el diari El Periódico del dia 13 del mateix mes, sense que s'hagin formulat 
suggeriments o alternatives de planejament per part de Corporacions, 
Associacions o particulars. 
 
 Atesos els informes emesos per l'Arquitecta-Cap de l'Area 
d'Urbanisme i Serveis i l'Assessora Jurídica d'aqueixa Area. 
 
 Atès que el present Pla Especial redactat en base a l'alternativa C 
del document sotmés a informació pública, porta causa de la Modificació 
Puntual del Pla General Metropolità de 1976 en l'àmbit delimitat pels carrers 
Sant Ferran, Tirso de Molina, Busquets i Avinguda Maresme del barri Almeda, 
aprovat inicialment pel Ple de l'Ajuntament en sessió de 28 de gener 
d'enguany, que possibilita el canvi de qualificació de clau 12: zona de casc 
antic, clau 5: sistema viari, claus 7a. i 7b: zona de sistema d'equipaments, pel 
la clau 14: zona de remodelació pública. 
 
 Atès que la finalitat del Pla Especial és ordenar el conjunt del sector 
afectat per aluminosi, possibilitant la substitució dels actuals habitatges per 
altres de nova construcció dins de l'àmbit de remodelació. 
 
 Vistos els articles 49, 60 i 57 i concordants del Decret Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la refosa dels textos legals vigents a 
Catalunya en matèria urbanística, la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció del 
següent 
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A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Pla Especial de Reforma Interior del 
conjunt de vivendes de l'Av. Sant Ferran del barri Almeda d'iniciativa 
municipal. 
 
 Segon.- Sotmetre'l a informació pública pel termini d'un mes 
mitjançant edictes inserits en el Butlletí Oficial de la Província i un dels diaris 
de major difussió a nivell provincial, per a què qui es consideri interessat 
pugui formular-hi al.legacions. 
 
 Tercer.- Considera'l aprovat provisionalment de no formular-se 
al.legacions en l'esmentat tràmit." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 9.- Acceptació de cessió de 650m2. de la finca núm. 22 de l'Av. 
Sant Ildefons, efectuada per la mercantil Multiocio, S.A. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'oferiment efectuat per MULTIOCIO, S.A., en data 3 de 
desembre de 1992 (RGE núm. 14572), de cessió de 650m2. de la finca núm. 
22 de l'Av. Sant Ildefons, qualificats com a sòl lliure de cessió. 
 
 Atesos els informes tècnic de l'Arquitecta-Cap d'Area, el qual posa 
de manifest la qualificació dels terrenys i la procedència d'acceptar la seva 
cessió. 
 
 Atès l'informe jurídic emés per l'Assesora Jurídica de l'Area en el 
sentit de què examinat el contingut de la Modificació Puntual del Pla General 
Metropolità de l'àmbit de la parcel.la del Cinema Avenida, aprovada pel 
Conseller de Política Territorial i Obres Públiques de 25 d'octubre de 1989, cal 
fer constar que segons l'establert per l'apartat 1 en relació a l'article 3 de 
l'annex de la Normativa Específica la superfície objecte de cessió en concepte 
d'espai lliure i destinat a l'ampliació de vial, reservat a pas de vianants, és 
de1.896,00m2. resultant de la diferència entre la superfície edificable 
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1.344,00m2. (21x64), i el total de l'àmbit ordenat de3.240,00m2. 
 
 Vistos els articles 29, 119 en relació al 4t. i, el 106 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya, Llei 8/87, de 15 d'abril, Municipal i 
de Règim Local de Catalunya, i demés disposicions concordants i d'aplicació, 
la Comissió Informativa d'Urbanisme i Serveis, proposa al Ple de l'Ajuntament, 
l'adopció dels següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Acceptar la cessió de 650m2. de la finca núm. 22 de l'Av. 
Sant Ildefons, efectuada per la mercantil MULTIOCIO, S.A., mitjançant 
oferiment efectuat en data 3 de desembre de 1992 (RGE núm. 14572), segons 
plànol obrant a l'expedient, que es dòna per incorporat a tots els efectes. 
 
 Segon.- Afectar els esmentats terrenys a vial urbà de conformitat 
amb els fins previstos en el Pla General Metropolità aprovat definitivament el 
14 de juliol de 1976, amb la qualificació de domini i ús públic. 
 
 Tercer.- Formalitzar l'esmentada adquisició mitjançant Acta 
administrativa d'ocupació. 
 
 Quart.- Anotar en l'Inventari general consolidat de béns l'adquisició 
descrita en l'acord primer. 
 
 Cinquè.- Requerir a la mercantil MULTIOCIO, S.A. per a què efectui 
la cessió dels 1.246,00m2. de superfie restants (sobre rasant). 
 
 Sisè.- Facultar al senyor Alcalde-President, José Montilla Aguilera, 
per a l'acceptació de la cessió esmentada en el dispositiu cinquè del present 
acord, i per a la signatura de quants documents siguin necessaris." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 10.- Acceptació de cessió de 9,03m2. de la finca núm. 47-49 del 
carrer General Manso, efectuada pel senyor Isidoro Fernández Cañas en 
nom de la empresa Construcciones Isidoro, S.A. 
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 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'escrit (RGE núm. 24/93 de 4-1), presentat pel senyor Isidoro 
Fernández Cañas, com a propietari de l'empresa Construcciones Isidoro, S.A., 
efectuant l'oferiment de cessió de 9,03 metres quadrats de la finca núm. 47-49 
del carrer General Manso, qualificat, sengons informe tècnic, com a Area 
Suplementària de Protecció de Cruïlles. 
 
 Vistos el Reglament de Gestió Urbanística i el Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals de Catalunya i altres disposicions concordants, la 
Comissió proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Acceptar la cessió efectuada pel senyor Isidoro Fernández 
Cañas, en nom de l'empresa Construcciones Isidoro, S.A., en qualitat de 
propietari de 9,03m3. de la finca núm. 47-49 del carrer General Manso, 
qualificat al PGM de 1976 com a àrea suplementària de protecció de cruïlla. 
 
 Segon.- Requerir al propietari per què, previ a la formalització de 
l'ocupació, mitjançant acta administrativa, procedeixi a presentar davant 
aquest Ajuntament, Certificat del Registre de la Propietat, de domini i 
càrregues de la finca la qual s'accepta la cessió." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 11.- Subscripció de conveni de col.laboració relatiu a la creació 
d'una oficina mixta Generalitat/Ajuntament de rehabilitació d'habitatges. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Pel decret 76/1992, de 2 de març ha estat creat el Programa de 
Rehabilitació i conservació del parc d'habitatges i el Centre Tècnic i de 
Cooperació per a la Rehabilitació d'Habitatges adscrit a la Direcció General 
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d'Arquitectura i Habitatge, amb la finalitat de dur a terme el desenvolupament 
i execució de l'esmentat programa. 
 
 Que, entre les funcions assignades al Centre, s'hi troba la d'establir 
i mantenir relacions de col.laboració amb les administracions locals i altres 
organismes o institucions competents en matèria de rehabilitació dels edificis i 
habitatges i en especial, pel que fa a la creació i el funcionament de les oficines 
locals de gestió. 
 
 Que, en data 22 de juny ha estat signat un conveni entre la 
Generalitat de Catalunya i la Federació i Associació de Municipis, en el que 
s'estableix el marc de col.laboració entre les Administracions autonòmica i 
local per tal de fixar les línies generals de cooperació per a la conservació, 
millora i rehabilitació del parc d'habitatges. 
 
 L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat ha posat de manifest la 
problemàtica existent en el parc d'habitatges del seu àmbit d'actuació i en 
concret, la necessitat de procedir a la reparació d'habitatges afectats per 
patologies estructurals com ho demostra el fet de tenir ja en funcionament 
una oficina de rehabilitació municipal. 
 
 Aquesta oficina està inclosa dintre de la xarxa que actua en l'àmbit 
territorial del Consell Comarcal del Baix Llobregat i té com objectiu atendre les 
necessitats del seu propi Municipi i d'altres Municipis del seu àmbit 
d'influència. 
 
 En la línia de col.laboració entre Administracions establerta en el 
Conveni ressenyat a l'anterior expositiu, considera convenient el manteniment 
de l'oficina municipal per l'assessorament, inspecció i seguiment pel que fa als 
habitatges afectats per patologies estructurals. 
 
 Per l'anteriorment exposat, amb l'objecte de fer més efectiu el 
seguiment dels habitatges afectats per patologies estructurals. 
 
 Atès que l'adopció del present acord és competència de l'Ajuntament 
Ple, la Comissió proposa l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció d'un conveni de col.laboració 
Generalitat/Ajuntament de Cornellà de Llobregat per a la creació d'una oficina 
municipal d'assessorament, inspecció i seguiment dels habitatges afectats de 
patologies estructurals, el text del qual s'acompanya com a annex al present 
acord. 
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 Segon.- Facultar a l'Alcalde-President, senyor José Montilla 
Aguilera, per la signatura de tots aquells documents que siguin necessàris per 
a la formalització del present acord." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 12.- Subscripció de conveni de col.laboració entre l'Ajuntament 
i la Confederació d'Empresaris del Baix Llobregat de rehabilitació 
d'habitatges. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Que pel decret 76/1992, de 2 de març ha estat creat el Programa 
de rehabilitació i conservació del parc d'habitatges i el Centre Tècnic i de 
Cooperació per a la Rehabilitació, amb la finalitat de desenvolupar i executar 
l'esmentat programa. 
 
 Que el Centre Tècnic de Rehabilitació té, d'entre algunes altres 
funcions, les de facilitar informació, assessorament i assistència tècnica en 
matèria de rehabilitació d'habitatges, i la tramitació d'ajuts i mesures diverses 
adreçades al coneixement de l'estat dels edificis, la seva diagnosi, la redacció 
d'estudis i els projectes d'intervenció i la seva implementació en el març de 
foment dels treballs de rehabilitació, conservació, manteniment i millora del 
parc d'habitatges de Catalunya. 
 
 La Confederació d'Empresaris del Baix Llobregat presten els seus 
serveis en el sector de la construcció. 
 
 Aquesta Confederació d'Empresaris expresa el seu interés en 
col.laborar amb l'Ajuntament de Cornellà en el programa de conservació del 
parc d'habitatges, de manera que executarà les obres de rehabilitació d'edificis 
i en especial les que siguin necessàries per a la detecció i diagnósi de 
patologies estructurals i, en el seu cas, també durà a terme l'execució de les 
obres de reparació que corresponguin. 
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 La Comissió proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció d'un conveni de col.laboració entre 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i la Confederació d'Empresaris del Baix 
Llobregat, amb l'objecte de canalitzar i agilitzar els ajuts que s'atorguen als 
usuaris d'habitatges afectats per patologies estructurals, el text del qual 
s'acompanya com a annex al present acord. 
 
 Segon.- Facultar a l'Alcalde-President, senyor José Montilla 
Aguilera, per la signatura de tots aquells documents que siguin necessàris per 
a la formalització del present acord." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 13.- Subscripció de conveni entre l'Ajuntament i l'empresa 
Fomento de Construcciones y Contratas, S.A., per a la liquidació 
definitiva de les obres d'urbanització de l'Avinguda del Maresme, Polígon 
1 del Sector Industrial Almeda, Est i altres. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, durant els anys 1987 a 
1989, va adjudicar a l'empresa Fomento de Obras y Construcciones, S.A. 
(actualment Fomento de Construcciones y Contratas, S.A.), l'execució d'un 
seguiment d'obres d'urbanització a l'Avinguda del Maresme, al Polígon 1 del 
sector industrial Almeda, al sector industrial Est, així com els projectes 
d'electrificació d'Almeda 1 i del sector Est. 
 
 Atès que durant l'execució d'aquests contractes han existit 
diferències d'interpretació entre les parts que han portat a l'Ajuntament de 
Cornellà a exigir la subsanació de desperfectes en les obres abans d'atorgar la 
recepció definitiva d'aquestes i a l'empresa adjudicatària a interposar recurs 
Contencios-Administratiu, en reclamació de certificacions no pagades. 
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 Atès que ambdues parts volen resoldre aquestes diferències 
mitjançant la subscripció d'un conveni que faci possible finalitzar les obres per 
l'empresa constructora. 
 
 Atès que l'adopció del present acord és competència de l'Ajuntament 
Ple, aquesta comissió proposa al Ple l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar la subscripció d'un conveni de col.laboració entre 
l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A., amb l'objectiu de finalitzar les obres dels projectes esmentats 
a la part expositiva, el text del qual s'acompanya com a annex al present 
acord. 
 
 Segon.- Condicionar l'aprovació de la despesa per import de quinze 
milions de pessetes (15.000.000,-), a favor de Fomento de Construcciones y 
Contratas, S.A., en concepte de certificacions no pagades i de interessos de 
demora, a les modificacions de crèdit oportunes que l'Ajuntament es 
compromet, per aquest mateix acord a adoptar abans del dia 31 de març de 
1993. 
 
 Tercer.- Facultar a l'Alcalde-President, senyor José Montilla 
Aguilera, per la signatura de tots aquells documents que siguin necessaris per 
a la formalització del present acord." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 14.- Autorització de reversió de finques per renúncia a 
l'execució de les obres d'equipament esportiu al solar de l'Avinguda del 
Parc al barri Gavarra. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vistes les sol.licituds formulades pels expropiats de les finques 
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situades en el núm. 46 de l'Av. del Parc, per tal que aquesta Administració 
Municipal procedeixi a declarar la procedència de la reversió de dites finques 
mitjançant els següents escrits: 
 

  - RGE núm. 12741/92, de 28 d'octubre) Domingo Balmanya Parera, 
en qualitat de causahavent de la senyora Maria Campreciós Cervera. 

 
  - RGE núm. 10955/92, de 14 de setembre, Magdalena Mercader 

Campreciós, Montserrat Valls Mercader, Antonio Valls Mercader i Vicente 
Valls Mercader. 

 
 Atès que el Ple de l'Ajuntament acordà el 22 de juliol de 1992, 
renunciar a l'execució de les obres relatives a la construcció d'un equipament 
esportiu, que es concretava en un poliesportiu cobert complementat amb 
instal.lacions esportives descobertes segons les determinacions del Pla 
Especial d'Assignació d'Usos del barri de la Gabarra, a la finca núm. 46 de 
l'Av. del Parc, en una superfície total de 3.023m2, en aplicació de l'article 64 
del Reglament d'Expropiació Forçosa. 
 
 Atès que les sol.licituds formulades pels interessats s'han efectuat 
dins del termini d'un mes establert per l'article 67.2.a) del RLEF. 
 
 Atès que les pretensions dels expropiats es contrauen, bàsicament, 
a dos aspectes: 
 
 a) La declaració de la procedència de la reversió dels terrenys 
expropiats, 
 
 b) La valoració de les finques amb el preu inicial fixat pel Jurat 
Provincial d'Expropiació, en base a que aquesta Administració Municipal no 
ha efectuat obres que incrementin el seu valor i que no han transcorregut dos 
anys des que es va efectuar l'ocupació efectiva dels terrenys. 
 
 Atès que el senyor Alcalde-President va adreçar-se als propietaris 
per tal de clarificar quina era la situació física i jurídica base de la valoració, 
abans de la sustanciació i resolució de la sol.licitud de reversió. 
 
 Atès que els interessats s'han reafermat en tots els extrems de la 
seva sol.licitud inicial, tant pel que fa als criteris sostinguts per a efectuar la 
valoració, a exepció feta d'admetre que s'ha efectuat l'ocupació documental 
(sic) dels terrenys però que mai va tenir caràcter d'ocupació física, i l'ocupació 
i presa de possessió fins al moment d'instar-se la reversió no hi ha hagut 
modificació del planejament, pel que tampoc s'han modificat els usos i 
edificabilitat. 
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 Atès que el moment al que s'han de referir les valoracions és el de la 
data de sol.licitud de la reversió, per tal com l'ocupació dels terrenys s'efectuà 
mitjançant actes administratives de 3 de novembre de 1988 la corresponent a 
la finca de la senyora Maria Campreciós Cervera, i de 6 de febrer de 1989 per 
a la resta d'expropiats, pel que han transcorregut més de dos anys entre 
l'ocupació real i efectiva i la sol.licitud de reversió. 
 
 Atès que l'article 85 de la Llei d'Expropiació Forçosa estableix que el 
règim jurídic aplicable a les expropiacions que es duguin a terme per raó 
d'urbanisme i les que en qualsevol cas realitzin les Entitats Locals, que 
s'hauran d'ajustar a la legislació de règim local -Llei 7/85, reguladora de les 
Bases del Règim Local i Llei 8/87, Municipal i de Règim Local de Catalunya i 
demés legislació aplicable, que no és altre que la legislació urbanística, i en tot 
allò que la normativa citada no reguli s'haurà d'estar a les determinacions de 
la LEF, efectuant una modificació en el seu apartat 3r. pel que fa a les 
determinacions generals sobre competència orgànica establerta en la LEF, 
consistent en fixar que totes les facultats atribuïdes per la Llei a 
l'Administració o autoritats governatives correspondran integrament a les 
Corporacions Locals. 
 
 Vistos els articles 54 i 55 de la Llei d'Expropiació Forçosa, i els 
articles 63 i 70 del Reglament d'aquesta Llei, la Comissió Informativa 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Declarar la procedència de la reversió de les finques 
sol.licitades, i que es concreten en: 
 

1.- Solar núm. 1 
Expropiat : Vicente Valls Mercader 
Superfície: 520,80m2. segons consta a l'acta d'ocupació de 6 
de febrer de 1989. 
 

2.- Solar núm. 2 
 Expropiat : Montserrat Valls Mercader 
 Superfície: 645,65m2. segons consta a l'acta d'ocupació de 6 

de febrer de 1989. 
 

3.- Solar núm. 3 
Expropiat : Antonio Valls Mercader 
Superfície: 576,55 m2, segons consta a l'acta d'ocupació de 6 
de febrer de 1989. 
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4.- Solar núm. 4 
 Expropiat : Antonio Valls Mercader 
  Superfície: 469,30m2, segons l'acta d'ocupació de 6 de febrer 

de 1989. 
 

5.- Solar núm. 5 
Expropiat : Magdalena Valls Mercader 
Superfície: 236m2, segons consta a l'acta d'ocupació de 6 de 
febrer de 1989. 
 

6.- Solar núm. 6 
     Expropiat : Domingo Balmanya Parera causahavent de la     
     senyora Maria Campreciós Cervera. 
 Superfície: 970,20m2, segons consta a l'acta d'ocupació de 3 

de novembre de 1988. 
 
 Segon.- Procedir d'ofici a efectuar la valoració de les esmentades 
finques, en expedients separats, segons l'establert per l'art. 68 del RLEF, en 
ordre a la determinació del preujust de cadascuna d'elles. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde-President, José Montilla 
Aguilera, o a qui legalment el substitueixi, per a l'execució d l'acord antecedent 
en tots els seus extrems, fins i tot, el trasllat de les valoracions efectuades en 
el supòsit de no arribar-se a acord amb els interessats." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 15.- Possar en coneixement la signatura del conveni 
expropiatori de la finca Nubiola i Vilumara per canvi de propietaris. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'acord plenari de data 25 de març de 1992, pel qual es va 
acordar iniciar expedient d'expropiació forçosa de la finca propietat del senyor 
Joan Nubiola Vilumara, inclosa dins de l'àmbit del Polígon I del PP. Can Fatjó. 
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 Atès que amb posterioritat a la formalització del conveni urbanístic, 
signat en data 15 d'octubre de 1992, el senyor Joan Nubiola Vilumara, amb 
qui l'Ajuntament havia tingut totes i cadascuna de les actuacions relatives a 
l'expropiació de la finca en qualitat de propietari per constar així inscrita en el 
Registre de la Propietat, manifestà que havia procedit a la venda de la finca 
que és objecte d'expropiació parcial, als seus fills Srs. Joan Francesc, Xavier, 
Josep Maria, Jordi i Joaquim Nubiola de Castellarnau que la compràren per 
cinquenes parts indivises, mitjançant escriptura atorgada davant del Notari de 
Cornellà de Llobregat, senyor Rafael Herrero de las Heras, el 29 de setembre 
de 1977, amb el núm. 5044 del seu protocol i, en conseqüència s'ha produït 
un canvi de propietat a la finca i la necessitat de formalitzar un nou conveni. 
 
 Per la qual cosa la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, 
 
 POSA EN CONEIXEMENT DEL PLE, que amb data 23 de febrer de 
1993 s'ha procedit a la signatura del conveni per l'adquisició de la finca 
objecte d'expropiació en la qual actua el senyor Joan Nubiola Vilumara en 
representació dels seus fills Srs. Joan Francesc, Xavier, Josep Maria, Jordi i 
Joaquim Nubiola de Castellarnau, i no com a propietari." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 16.- Desestimació del recurs d'alçada interposat per la senyora 
Yolanda Guerra Aznar, en representació de varis propietaris contra 
l'acord de l'assemblea General de la Junta de Compensació del Polígon II 
del Pla Parcial "Can Fatjó". 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist el recurs d'alçada (amb data d'entrada 27 de novembre de 
1992) interpossat per la senyora Yolanda Guerra Aznar, en representació de 
Doña Graciela Olive Caldes, D. José Olive Caldes, Doña Carla Olive Caldes, 
Doña Montserrat Olive Seculi i Doña Elena Olive Seculi, contra l'acord de 
l'assemblea General de la Junta de Compensació del Polígon II del Pla Parcial 
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"Can Fatjó", de 6 de novembre de 1992, pel qual se ratifica l'escrit del 
President de la Junta, denegatori de l'aplaçament del pagament sol.licitat. 
 
 Atès que l'esmentat recurs es fonamenta i, per tant, l'aplaçament 
del pagament de 19.844.508,- ptes. corresponents a les derrames dels mesos 
de juliol, agost, setembre i octubre, en base a dos al.legacions: l'aplicació de 
l'article 48 del Reglament General de Recaptació i aplicació analógica dels 
articles reguladors de l'aplaçament de pagament al sistema de cooperació. 
 
 Atès l'informe jurídic adjunt, en el sentit que procedeix la 
desestimació del recurs per considerar que el Reglament General de 
Recaptació no és plenament aplicable als Acords de la Junta de Compensació, 
en lo relatiu a l'aplaçament de pagament, per quant aquesta té caràcter 
jurídic-administratiu en les seves relacions externes, pel contrari, en lo que fa 
a relacions internes, es regeix per lo disposat als seus Estatuts i els propietàris 
responen de les seves obligacions davant la mateixa. De la qual cosa es 
dedueix que per acordar o no un aplaçament dels pagaments de qualsevol 
propietàri, aquestos s'atindrien al disposat als estatuts i les Bases de la Junta 
i, en el seu defecte, a l'acordat per l'Assemblea General, al tractar-se d'un 
assumpte de gestió econòmica interna de l'entitat, acord, que en aquest cas, 
va ser denegatori per part de l'Assemblea General de data 6 de novembre de 
1992, per considerar descriminatori conferir un tractament de favor a 
determinats propietaris. 
 
 Es considera igualment improcedent l'aplicació, per analogia dels 
articles 132.3 de la Llei del Sòl i 190 del Reglament de Gestió, relatius al 
sistema de cooperació, per quant en aquesta l'Administració Pública disposa 
d'uns mitjans econòmics i fórmules de gestió financera molt diferents als del 
sistema de compensació, el qual gaudeix de total autonomia de la Junta per la 
seva autoorganització económica i l'Administració solament cal que intervingui 
per fer complir les obligacions dels propietaris. 
 
 Per l'anteriorment exposat, aquesta Comissió, proposa a 
l'Ajuntament Ple l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
 Primer.- Desestimar el recurs d'alçada interposat per la senyora 
Yolanda Guerra Aznar, en representació de Doña Graciela Olive Caldes, D. 
José Olive Caldes, Doña Carla Olive Caldes, Doña Montserrat Olive Seculi i 
Doña Elena Olive Seculi, contra l'acord de l'Assemblea General de la Junta de 
Compensació del Polígon II del Pla Parcial "Can Fatjó", de data 6 de novembre 
de 1992, pel qual es va denegar l'aplaçament del pagament de 19.844.508, 
pessetes. 
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 Segon.- Comunicar el present acord als recurrents i a la Junta de 
Compensasió del Polígon II del Pla Parcial "Can Fatjó"." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula la 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a 
preguntar a quí representa la persona que encapçala el recurs senyora 
Yolanda Guerra, contestant al respecte el senyor Martínez que representa a 
diversos recurrents que són tots una mateixa familia. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Recort i García, per a preguntar si no és possible un 
ajornament, contestant el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que 
ja se'ls va donar en el seu dia. 
 
 Després d'això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 17.- En relació a les obres d'urbanització del carrer Alps, entre 
les Carreteres C-245 i B-200, que executa el Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Atès que el Ple d'aquest Ajuntament en data 30 de setembre passat 
ja va aprovar una moció en la que reclamava i exigia a la Direcció General de 
Carreteres de la Generalitat que acabés i entregués urgentment l'obra 
d'urbanització del carrer Alps, entre les carreteres C-245 i B-200 en el terme 
de Cornellà de Llobregat, obres que haurien d'haver finalitzat segons el 
contracte d'adjudicació el 4 de juny de 1991 i hores d'ara encara no estan 
acabades. 
 
 Atès que la passivitat i desidia de l'empresa constructoras que 
executa l'obra és flagrant i de retruc també ho és la de la Direcció General de 
Carreteres i que, malgrat totes les queixes verbals i per escrit que s'han fet des 
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d'aquest Ajuntament, els treballs no porten ritme de finalitzar, sinó que estan 
paralitzats. 
 
 Atès que a les moltes molesties ocasionades als ciutadans de 
Cornellà, cal afegir que aquesta obra ha provocat, i provoca en l'actualitat, 
força perills tant per la mala senyalització com per l'estat lliscós del ferm, 
sense que es prenguin mesures per garantir la seguretat viària tot i que 
continuament s'estan reclament des d'aquest Ajuntament. 
 
 És per tot el que s'ha exposat i que s'ha vingut manifestant 
reiteradament, que aquesta Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l'adopció 
del següent 
 

A C O R D 
 
 Exigir amb contundència a la Direcció General de Carreteres de la 
Generalitat i conseqüentment també al Conseller de Política Territorial i Obres 
Públiques, que d'una vegada per totes es posi fi a aquesta situació del tot 
insostenible pels ciutadans de Cornellà, dabant aquestes obres del carrer Alps 
amb la màxima urgència, arbitrant les mesures que calguin per tal de que 
sense més dilació les obres siguin finalitzades i entregades en condicions 
òptimes de seguretat i qualitat." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a recordar que d'aquest tema ja es va portar una moció al Ple al 
mes de setembre, la qual ja va ser tramesa a la Generalitat de Catalunya, i des 
de aqueixa data s'ha fet molt poc i en l'actualitat les obres es troben 
paralitzades, per la qual cosa i al seu entendre, existeix una desídia, tant de 
l'empresa com de la Direcció General competent, amb qui ja s'ha parlat en 
innombrables, ocasions inclús s'ha parlat amb el Conseller i s'han realitzat 
queixes no sols verbalment sinó per escrit des de setembre de l'any 1991, i és 
opinió de l'Equip de Govern i d'aquesta Alcaldia, que si l'Administració 
competent, en aquest cas la Generalitat, que té mitjans per a rescindir el 
contracte amb l'empresa, no fa res respecte d'unes obres que haurien d'haver-
se acabat al juny de 1991, haurà d'intervenir aquest Ajuntament. 
 
 Les conseqüències són especialment greus, continua manifestant el 
senyor Alcalde, si es té en compte, per una part, que hi ha un projecte de 
remodelació de la rambla que exigeix que aquesta obra estigui acabada, i per 
altra part, que aquesta via de circulació, que en l'actualitat està aturada, és 
bàsica, ja que enllaça dues carreteres. Per tot això, assenyala el senyor 
Alcalde, s'ha de començar a desblocar aquests temes, inclús començar a 
plantejar a l'Administració competent temes connexes, com per exemple la 
instal.lació semafòrica de la carretera general, que per les característiques de 
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la carretera, ha de ser al seu càrrec, com passa en altres llocs. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar la total conformitat del seu 
grup amb l'objecte d'aquesta moció, ja que no s'ha d'oblidar que una part 
d'aquestes obres es van realitzar amb recursos locals, això sense perjudici de 
la gravetat que suposa que de cara a un Ajuntament que reclama, la 
Generalitat no doni cap raó de la seva conducta. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que com ja va dir al setembre, 
no s'havia de suavitzar termes a la moció, com es va fer en aquells moments, 
sinó que la moció que ara es porta, la qual és més radical, s'hagués tingut de 
fer al seu dia perquè això no és seriós. Continua manifestant el senyor Rosas 
que assumeix totalment el seu contingut, ja que no entén la situació 
d'aquestes obres, doncs en tots els contractes s'acostuma a introduir una 
clàusula de penalització quan es paralitza o no s'acaba l'obra, per la qual cosa 
la Generalitat o bé ha oblidat posar-la o no l'ha possat per alguna raó, per 
altra part, assenyala el senyor Rosas, no sabem tampoc perquè no compleix 
l'empresa, potser li estan carregant el mort, per aquest motiu considera que la 
moció es tindria d'adreçar més amunt del Conseller, al propi President de la 
Generalitat. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a recordar que el projecte va ser 
redactat per la Corporació Metropolitana de Barcelona, per la qual cosa si està 
mal redactat és per culpa d'ells. És cert, continua assenyalant la senyora 
Piedra, que les obres s'havien d'haver acabat fa temps, però no és cert que les 
obres estiguin aturades, ja que ara està treballant un equip topogràfic. Sembla 
ser, continua assenyalant la senyora Piedra, que fa poc el Conseller es va 
entrevistar amb l'Alcalde d'aquesta Ciutat i es van arrivar a acords concrets, 
per la qual cosa pregunta si això es cert, informant que també té noticies de 
què el Conseller ha mantingut contactes amb l'empresa contractista. 
 
 Continua amb l'ús de la paraula la senyora Piedra per a manifestar 
que no li sembla apropiat que una Administració es dirigeixi a una altra amb 
termes com "exigir amb contundència", així mateix la senyora Piedra 
assenyala que el tema dels semàfors plantejat pel senyor Alcalde potser és cert 
que en altres llocs ho paga la Generalitat, també s'ha de recordar que el 
Govern Central a Andalusia va construir autopistes sense peatge. Pot estar el 
seu grup d'acord en el fons de la moció, asssenyala la senyora Piedra, perquè 
l'obra s'havia d'entregar en el termini previst en el contracte, lo mateix que les 
obres del Govern Central i les obres de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
així mateix la senyora Piedra pregunta si s'ha comprovat que no es treballa i 
reitera la seva consideració de què el llenguatge que s'utilitza a la moció és 
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absolutament incorrecte, per la qual cosa considera que en lloc d'exigir 
s'hauria de posar sol.licitar novament. 
 
 A continuació intervé de nou el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a manifestar que al seu entendre posar 
termes com exigir, és perquè a ell si més no, el va elegir el poble per a defendre 
Cornellà davant qui sigui, inclús l'administració autonòmica. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a manifestar que el seu grup no té 
per norma instrumentalitzar un acord per a provocar enfrontaments gratuïts, 
assenyalant que una obra que s'hauria d'haver acabat l'any 1991, si l'any 
1993 està treballant un equip topogràfic, si més no, fa riure. Així mateix el 
senyor Balmón assenyala, pel que fa a la intervenció de la senyora Piedra, que 
no està d'acord en tot alló que s'ha intentat dir en relació amb la redacció del 
projecte, perquè una cosa és com es redacta un projecte i altra les solucions 
tècniques de com s'executa. En qualsevol cas, continua assenyalant el senyor 
Balmón, l'Ajuntament es veu especialment afectat per aquesta inactivitat, ja 
que té plantejada una actuació molt concreta en un barri, com és la rambla, 
que queda hipotecada perquè aquesta obra no està acabada i no saben 
tampoc l'impacte que tindrà la variant. Nosaltres, assenyala el senyor Balmón 
referint-se al seu grup, no anem a sol.licitar ni exigir sinó a actuar, i no és 
correcte que truqui un zelador de l'Administració a la qual reclama 
l'Ajuntament per a respondre a una carta que l'Alcalde ha dirigit al Director 
General de Carreteres, això és una negligència greu d'una Administració, per 
la qual cosa, al seu entendre, en aquesta moció el grup de CiU s'ha de mullar 
en el sentit de quedar palès si defensa a la ciutat o si defensa interessos 
partidistes. 
 
 A continuació intervé de nou el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a contestar a les preguntes plantejades per la senyora Piedra, 
manifestant en particular que no ha tingut cap reunió amb el Conseller, sinó 
que solament, aprofitant una reunió amb el President de la Generalitat i a la 
sortida d'aquesta, li va recordar aquest problema. Pel que fa al Director 
General, el senyor Alcalde assenyala que ha parlat moltes vegades i sempre ha 
assenyalat que la culpa és de l'empresa, per tot això i encara que l'Equip de 
Govern d'aquest Ajuntament entén que aquestes coses ocorren, el que no pot 
permetre és que durin tants anys i que en l'actualitat es trobin aturades. No 
sé, continua assenyalant el senyor Alcalde, si en l'actualitat continuen 
treballant topògrafs però, avui sens dubte no hi eren, i a més a més, 
precissament l'etapa de treball del topògraf és en la fase de replanteig que és la 
primera fase de les obres, per això, i deixant de banda qui ha fet el projecte, la 
responsabilitat és de qui ha aprovat el projecte. Així mateix el senyor Alcalde 
manifesta que les afirmacions realitzades pel Portaveu del Grup Municipal 
d'IC, senyor Prieto, són certes, en aquesta obra hi hagué participació de fons 
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Locals a través de la Corporació Metropolitana de Barcelona, encara que això 
no se sap perquè no figura en cap cartell. Pel que fa al tema plantejat en quant 
al cost de les instal.lacions semafòriques a la carretera general, el senyor 
Alcalde assenyala que això no és excepcional, sinó que hi ha molts llocs en els 
quals, tant el Ministeri com la Generalitat, han financiat aquestes 
instal.lacions i és lo més normal en aquest tipus de casos. 
 
 Finalment el senyor Alcalde assenyala que la Generalitat mai no ha 
contestat a aquest Ajuntament per carta i si no s'han pres altres mesures que 
prenen d'altres ajuntaments, com tallar la carretera, és perquè no és l'estil 
d'aquesta Corporació. 
 
 Seguidament demana de nou la paraula la senyora Yolanda Piedra, 
per a manifestar que quan el Regidor-Delegat d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor va informar a la Comissió 
Informativa que el senyor Alcalde estava parlant amb el Director General, ella 
va pensar que estava parlant amb el Conseller, contestant al respecte el 
senyor Alcalde que també va exposar la problemàtica al Secretari General de la 
Conselleria. 
 
 A continuació intervé el Regidor-Delegat d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per a assenyalar que ell 
va indicar en la Comissió Informativa que el senyor Alcalde estava parlant amb 
la Direcció General, però es clar, que també es pot parlar per telèfon. 
 
 Seguidament intervé de nou la Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar la seva opinió de què el 
terme assenyalat pel senyor Balmón de mullar-se és un vocable que ella no 
utilitza, i recordar que si algú ha fet inversions en el barri Centre és la 
Generalitat, com per exemple la arribada del metro, les obres de l'Avinguda del 
Carrilet , etc. i no s'ha d'oblidar que la major part dels diners de finançament 
d'aquesta obra són de la Generalitat. Així mateix assenyala la senyora Piedra, 
que li sorprèn gratament que després de la despreocupació que ha sofert el 
barri Centre durant vuit anys, ara es preocupi l'equip de Govern tant d'ell i 
intenti fer veure que la causa de tots els mals de les carències d'aquest barri 
és produïda per aquesta obra, per això la senyora Piedra recorda que el seu 
grup està d'acord amb el fons d'aquesta moció, però mai en els termes en què 
es troba redactada, per utilitzar un vocabulari que CiU no utilitza. 
 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula per finalitzar el debat el senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per assenyalar que tot lo manifestat per la 
senyora Piedra és una bona excusa per a no votar a favor d'aquesta Moció, a la 
vegada que aprofita per a indicar a la senyora Piedra que segurament com és 
nova en aquest Ajuntament, atribueix a la Generalitat una obra que és un 
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projecte municipal, com l'obra de l'avinguda del Carrilet, en la qual la 
subvenció de la Generalitat no va arribar ni al 40% del seu cost, aspectes que 
evidentment aquest Ajuntament pot certificar davant qui sigui, i en relació als 
quals pasarà la corresponent informació a la Portaveu de CiU, perquè està 
molt mal informada. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció, la qual és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra del Regidors del Grup 
Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Ramón Blanco i 
Lorenzo i senyor Antoni Recort i García. 
 
 
 
 
 
 18.- Aprovació del conveni a subscriure amb l'Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbanístic de Cornellà, Societat Anònima 
(EMDUCSA), per portar a terme diverses actuacions a la ciutat. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 
 "Vista la modificació del Pla Parcial d'Ordenació Can Fatjó, 
promoguda per l'Empresa de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. 
(EMDUCSA) actualment en vigor com a conseqüència de la seva aprovació 
definitiva per la Comissió d'Urbanisme de Barcelona el dia 4 de març de 1992, 
a la vista de la tramitació prèvia  realitzada per l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Atès que la causa principal que va originar la tramitació de la 
modificació de l'esmentat Pla a que s'ha fet referència abans, estava 
constituída per la necessitat de permetre una millor implantació d'un nucli 
comercial en l'extrem Sud del sector, ja que si bé abans de l'ordenació ja 
permetia la implantació d'una important quantitat de sostre destinat 
obligatòriament a usos comercials, en canvi la configuració de l'ordenació i la 
mida de les unitats mixtes comercials que es preveien, dificultava  la 
implantació de determinats assentaments comercials que requerien superfícies 
de l'ordre dels 20.000 metres quadrats de sòl net agrupat sense vials 
intermedis. 
 
 Atès que EMDUCSA, en la seva qualitat de promotora de 
l'esmentada modificació urbanística, desitja col.laborar en la millora de 
l'estructura de la xarxa viària i dels equipaments de la ciutat, en la mesura en 
què l'obertura d'aquest nou centre comercial integrat incideix sobre aquesta, 
oferint en aquest aspecte a l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat l'assumpció 
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dels costos de finançament d'obres municipals per import de cinc-cents 
milions de pessetes. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Subscriure amb l'Empresa de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà, S.A. (EMDUCSA), un Conveni de Col.laboració amb l'objecte de 
participar en la millora de l'estructura de la xarxa viària i dels equipaments de 
la ciutat. 
 
 Segon.- Aprovar la Minuta de Conveni que figura com a document 
annex al present acord. 
 
 Tercer.- Facultar al senyor Alcalde-President d'aquest Ajuntament, 
José Montilla Aguilera, per què assistit de la Secretària General del mateix, 
senyora Carmen Alonso Higuera, procedeixi a la formalització dels presents 
acords." 
 
 
 Després d'una explicació del contingut de la Moció feta pel senyor 
Alcalde, se sotmet a votació i és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 19.- Moció del Grup Municipal Socialista  referent al 
finançament autonòmic i local. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal Socialista, que textualment 
diu: 
 
 
 "Transcorreguts un seguit d'anys de democràcia al nostre país, hi 
ha una coincidència general en la necessitat de millorar el finançament del 
conjunt d'administracions que articulen i governen el territori. 
 
 Aquesta demanda de replantejament afecta molt especialment 
l'àmbit autonòmic i el local. A Catalunya, tant la Generalitat com els 
Ajuntaments requereixen des de fa temps un increment de les fonts de 
finançament que permeti a ambdós administracions una major autonomia i 
autosuficiència de recursos. 
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 Les forces polítiques catalanes han coincidit en reclamar, a travès 
del Parlament la cessió per part de l'Administració Central d'un 15% de 
l'I.R.P.F. a la Generalitat com a pas imprescindible perquè la primera 
institució de Catalunya pugui gaudir d'una disponibilitat de recursos més 
adequada a les seves necessitats i d'una major autonomia financera que 
trenqui la situació d'encorsetament que actualment condiciona el seu 
funcionament, i que a l'hora enceti també una desitjable dinàmica de 
corresponsabilització fiscal. 
 
 Seria però no solament paradoxal, sinó també injust, que des del 
marc municipal es reivindiqués aquesta fita sense tenir molt present els 
gravíssims problemes financers que afecten a l'Administració Local. Els 
Ajuntaments viuen una angoixant manca de recursos que els impedeix 
mantenir un nivell d'acció eficaç com l'efectuada en aquests anys d'ençà la 
recuperació de la democràcia municipal. 
 
 L'amenaça de paralització dels Ajuntaments com a motors de 
dinamització de les nostres ciutats es produeix davant la passivitat del Govern 
de la Generalitat que fins ara no ha dotat de recursos el Fons de Cooperació 
Local, malgrat els seus compromisos de fer-ho. Es fa també necessari insistir 
davant el Govern Central per tal de demanar una major dedicació de recursos 
al conjunt de l'Administració Local. 
 
 Atenent aquestes realitats, aquest Ajuntament proposa a la 
consideració del Ple aquesta Moció 
 
 1.- Adherir-se a la sol.licitud del Parlament de Catalunya perquè el 
nou sistema de finançament de les CC.AA. incorpori com a mecanisme de 
corresponsabilitat fiscal, la cessió del 15% de l'IRPF a les mateixes. 
 
 2.- Reclamar al Govern de la Generalitat que doti econòmicament el 
Fons de Cooperació Local amb l'1'25% del pressupost consolidat de les 
despeses no financeres de l'Administració Autonòmica, a fi de millorar la 
situació econòmica dels municipis de Catalunya. 
 
 3.- Demanar al Govern Central una major dotació del Fondo 
Nacional de Cooperación Municipal per tal d'adequar els ingressos a les 
competències i a les iniciatives del conjunt d'institucions del món local." 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per a assenyalar que donada la coincidència d'objecte d'aquest punt i 
del punt 20 de l'ordre del dia, relatiu a una moció del Grup Municipal de CiU 
referent al finançament autonòmic, es realitzi el debat de les mateixes de 
forma conjunta. 
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 Després d'això pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a donar una detallada explicació del 
contingut d'aquesta Moció. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, per a manifestar que no entén perquè es 
considera que la Moció de CiU és incompatible amb la Moció del Partit dels 
Socialistes, al seu entendre no són barrejables però sí compatibles. Li sembla 
bé que els socialistes vulguin reclamar més fons per a l'Administració Local, 
en això està d'acord, però els fons que rep la Generalitat de l'Estat són de 
caràcter finalista i per tant no ho pot destinar altres coses. Així mateix 
recorda, pel que fa referència al fons de l'Estat, que les comarques també són 
administració local i no se'ls dota. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu de Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a manifestar que pels representants de 
grups que no governan ni a Madrid ni a Catalunya, aquesta picabaralla és 
indignant, assenyalant a continuació que no radica la qüestió en votar una o 
dues mocions, sinó en qué es reclamin tots els elements de finançament que 
incideixin en l'administració local, per la qual cosa, el seu grup estaria d'acord 
en votar a favor les dues mocions, perquè les tres peticions que contenen les 
mateixes són justes i caben perfectament en una moció. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per a recordar que el seu grup sempre s'ha 
manifestat en contra de votar temes que corresponen a altres administracions, 
i en aquest cas, aquest tema ja ha estat tractat en el Parlament de Catalunya, 
que és l'administració competent. En qualsevol cas el senyor Rosas manifesta 
que ell es partidari de què es transfereixi el 15% de l'IRPF, pero a totes les 
comunitats autònomes, perquè totes són iguals, manifestant tot seguit que 
l'Estatut d'Autonomia contempla la creació dels Fons de Cooperació Local de 
Catalunya i aquest no arriba als municipis, per la qual cosa tan d'acord està 
en sol.licitar el 15% de l'IRPF per a les comunitats autòmones, com en 
sol.licitar els temes que afecten directament al municipis, recordant que en 
primer lloc són les coses municipals les que s'han de defensar i en segon lloc 
les coses de la Comunitat Autònoma, perquè aquesta ja disposa del seu propi 
Parlament i dels seus propis òrgans per a reclamar aquests temes. No obstant 
això el senyor Rosas manifesta que votarà a favor de les dues mocions. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PSC, senyor Antonio Balmón Arévalo, per a manifestar que no és que siguin 
incompatibles, sinó que totes les pretensions queden recollides a la moció del 
grup socialista que és molt més àmplia, assenyalant a continuació el senyor 
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Balmón que efectivament les comarques són ens locals, però, només faltava 
que qui les crea no les financiï. El seu grup, assenyala el senyor Balmón, no 
està d'acord en reclamar només una part, com la que afecta les comunitats 
autònomes, sinó tot, i al seu entendre és compatible demanar-ho a la vegada 
en una única moció, la del Grup Socialista. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, qui procedeix a donar una ràpida 
lectura en veu alta de la Moció del Grup Socialista, en particular pel que fa al 
paràgraf 5è. per a demostrar que es dóna una diferència de tracte respecte de 
les peticions a la Generalitat, en relació amb les peticions a l'Estat, quan es 
dirigeixen a la Generalitat se'ls exigeix, quan es dirigeixen al Govern Central 
se'ls demana. En qualsevol cas la senyora Piedra considera que no s'han de 
barrejar els temes, una cosa és finançament autonòmic i una altra local, i les 
comarques, recorda la senyora Piedra, són quelcom important i per tant es 
tenen de dotar poc a poc. Pel que fa a la intervenció del Portaveu del Grup 
Municipal del PP, la senyora Piedra assenyala que ningú s'oposa a que les 
demés comunitats autònomes tinguin accés a aquest 15% de l'IRPF, però el 
què és lògic és que aquest Ajuntament es pronunciï i sol.liciti per al seu país. 
 
 Tot seguit i per finalitzar la deliberació, pren la paraula el senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per a manifestar que si el problema és de 
terminologia, es pot modificar la Moció del Grup Socilista posant el terme 
reclamar en relació amb les dues administracions, a la vegada que recorda que 
la xifra amb la qual es demana que la Generalitat doti el fons és d'una 
modèstia total. En qualsevol cas, el que sí està clar és que ací hi ha un grup 
polític que demana solament el finançament autonòmic i altre grup polític, en 
aquest cas el socialista, que demana el finançament autonòmic i el 
finançament local a les dues administracions, i al seu entendre, els temes no 
es poden deslligar perquè els recursos surten del mateix lloc, del contribuent, 
assenyalant a continuació el senyor Alcalde que és cert que el fons de l'Estat 
s'ha anat mantenint en pessetes constants i que el percentatge ha anat 
decreixent, per tot això recorda que ell sempre ha estat partidari de la divisió 
de fons sota la fòrmula 50%, 25%, 25%. 
 
 Finalment assenyala el senyor Alcalde que el seu grup realitza 
aquesta proposta perquè les administracions fortes, més tard o més d'hora es 
van posant d'acord i els perdedors sempre acaven sent els ajuntaments, que 
dispòsen de recursos escassos quan els recursos surten del mateix lloc, per tot 
això s'han de demanar ambdues coses a la mateixa moció, recordant que els 
recursos per als ajuntaments de Catalunya també són recursos econòmics per 
a Catalunya. 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció i és aprovada per 
majoria absoluta dels assistents, amb el vot en contra del Regidors del Grup 
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Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor Ramón Blanco i 
Lorenzo i senyor Antoni Recort i García. 
 
 
 
 
 
 20.- Moció del Grup Municipal de CiU, referent al finançament 
autonòmic. 
 
 Es llegeix la Moció del Grup Municipal de Convergència i Unió, que 
textualment diu: 
 
 
 "L'augment de la corresponsabilitat fiscal en el sistema del 
finançament de la Generalitat de Catalunya és una via per aconseguir una 
més gran autonomia política i econòmica, necessaria per al desenvolupament 
adequat del foment de la competitivitat, la inversió productiva, l'equilibri 
territorial i la redistribució social de la riquesa. Temes que han d'incidir de 
forma positiva en les hisendes locals de Catalunya. 
 
 El Ple del Parlament de Catalunya va aprovar el 27 de novembre de 
1992, la Moció 12/IV, d'acord amb les resolucions sobre el finançament de la 
Generalitat de Catalunya aprovades anteriorment per la Cambra, per la que 
s'insta al Govern a aprofundir en la corresponsabilitat fiscal. 
 
 L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat s'adhereix a l'esmentada 
Moció del Parlament de Catalunya i en conseqüència, acorda en el Ple de 24 de 
febrer de 1993: 
 
 1.- Instar al Govern per tal que aprofundeixi en la corresponsabilitat 
fiscal i, concretament, en l'obtenció de la participació d'un 15% de l'IRPF com 
a element integrant del sistema de finançament de la Generalitat. En el cas 
que no prosperés l'obtenció de la participació d'un 15% de l'IRPF, insta al 
Govern a plantejar-se noves possibilitats de millora del sistema de 
finançament, dins la línia de la corresponsabilitat fiscal, sense excloure la 
tendència a la igualació entre les diverses modalitats vigents a l'Estat. 
 
 2.- Trametre aquest acord al Molt Honorable President de la 
Generalitat de Catalunya i al Molt Honorable President del Parlament de 
Catalunya." 
 
 Se sotmet a votació essent rebutjada per no obtenint-se la majoria 
simple, al votar en contra els regidors del Grup Socialista senyor José Montilla 
Aguilera, senyor Joaquín Guallar Cánovas, senyor Antonio Martínez Flor, 
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senyor Lorenzo Luna Rodríguez, senyor José Luis Morlanes Galindo, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, senyora Judith Ibáñez Vives, senyora Cristina Gasull 
i Martínez, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, senyor Perfecto Madrid Olmos, 
senyor Jordi Cuesta i Grande i senyor Juan Antonio García Diaz, i a favor del 
Regidors del Grup Municipal de CiU, senyora Yolanda Piedra i Mañes, senyor 
Ramón Blanco i Lorenzo i senyor Antoni Recort i García i dels Regidors d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, senyor Miquel Martí i Solé, senyor Josep 
Nogué i Felip i senyora Adelina Cobos Caballero i del Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes. 
 
 
 
 
 21.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per, en relació amb les notificacions 
adreçades als ciutadans sobre domiciliació d'impostos, manifestar el seu 
acord, però assenyalant que al ser la primera vegada hauria d'haver-se indicat 
l'import del primer pagament, perquè la gent s'animés. 
 
 Pel que fa referència a la neteja dels mercats ambulants, el senyor 
Rosas manifesta que han millorat perquè sembla ser que se'ls han donat 
bosses, l'únic problema és que se'ls han donat moltes d'una vegada i és molt 
probable que la setmana pròxima ja no les portin, tot això sense perjudici de 
què tots no han complert i precissament aquells que disposen de més mitjans 
han continuat deixant les caixes, per la qual cosa demana que la Guàrdia 
Urbana mantingui la seva funció de vigilar i obligar a què és netegi abans que 
els titulars de les parades se'n vagin. 
 
 A continuació pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Planificació, Economia i Hisenda, senyor Joaquín 
Guallar Cánovas, per a informar que es va valorar el posar els imports en la 
notificació de domiciliació de pagaments, però és que la domiciliació no és 
solament per a aquest any sinó per al futur, i per això no es va fer així, de la 
mateixa manera que havien fet altres ajuntaments amb els quals es va 
consultar per a no confondre als ciutadans. 
 
 Pel que fa referència al mercat ambulant, el senyor Guallar 
manifesta el seu acord amb l'assenyalat pel senyor Rosas, i no a títol d'excusa, 
sinó d'explicació, assenyala que el que passa es qué abans, després del mercat 
ambulant anaven, els que recullen cartrons, i que avui ja no hi passen perquè 
el cartró ja no és recuperable pel seu cost econòmic, i ja no és cap negoci. 
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 Seguidament pren la paraula el regidor de CiU, senyor Antoni 
Recort i García, per a recordar que el senyor Balmón, al parlar de la variant, a 
utilitzat la frase "haurem d'anar a Lourdes", aspecte que en la seva qualitat de 
catòlic li ofèn, ja que considera que no s'han de fer aquestes al.lusions. 
 
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu de CiU, senyora Yolanda 
Piedra i Mañes, per a sol.licitar explicacions de com es va adjudicar a Finacom 
pel Consell d'Administració d'EMDUCSA el tema de l'àrea comercial, 
preguntant si és van presentar més propostes i si es va realitzar una subhasta 
pública. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per assenyalar que la contestació se li donarà per escrit, recordant 
que al tractar-se d'una societat anònima no es necessari la subhasta, com no 
es necessari en les societats anònimes de la Generalitat, manifestant que va 
presentar-se més d'una oferta i es va atorgar pel Consell d'Administració a qui 
oferia més diners. 
 
 Finalment pren la  paraula el Portaveu del Grup Municipal d'IC, 
senyor Frederic Prieto i Caballé, per a recordar que el plec de condicions del 
Polisportiu està redactat en castellà i demanar que no s'estableixi un 
precedent, contestant al respecte el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Area de Serveis a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, 
que l'original està redactat en català. 
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes per tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dos hores i trenta minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 
 


